
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  20.06.2022 r. o  godz. 15.00 

w  Sali narad Urzędu Miejskiego w Łazach, ul. Traugutta 15 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Radni biorący udział w posiedzeniu w zdalnym trybie obrad: 

 

- Dariusz Tabas 

- Agnieszka Janus 

 

Pozostali Radni osobiście uczestniczyli w posiedzeniu Komisji. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Anna Staniaszek otwarła posiedzenie, powitała 

przybyłych i poinformowała, że tematem  jest:  

1. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy bieżące. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 

posiedzenia Komisji. 

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1. Raport o stanie Gminy Łazy za 2021 rok: 

 

Pani Ilona Pelon – Sekretarz Gminy omówiła Raport o stanie Gminy Łazy za 2021 rok. 

 

Radni zapoznali się z Raportem o stanie Gminy Łazy za 2021 rok.  

 

a) rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Łazy za 2021 rok, 

b) debata nad Raportem o stanie Gminy Łazy za 2021 rok, 

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Łaz. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 



- Radna Marta Grzesica  zapytała o statystykę mieszkańców wg wieku i płci 

umieszczoną w tabeli w raporcie. 

Pan Krzysztof Pleban Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania 

Kryzysowego powiedział, że dane zawarte w raporcie są generowane z programu      

o ewidencji ludności. 

- Radny Zenon Głąb powiedział, że zadowalający jest fakt, że udział w podatku 

dochodowym od osób fizycznych i prawnych za 2021 rok zwiększył się w porównaniu 

do lat ubiegłych. 

- Radna Renata Supernak zapytała kiedy będzie realizowana modernizacja wodociągu 

i kanalizacji na ul. Kolejowej w Łazach. 

Pani Marta Włosińska Prezes spółki PROMAX powiedziała, że w pierwszej kolejności 

będzie realizowany projekt na osiedlu Trójkąt a później ul. Mickiewicza i ul. Kolejowa 

ponieważ tak były składane projekty. 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński powiedział również, że gmina jest w stałym kontakcie 

z zarządcą wspólnot mieszkaniowych bloków kolejowych. Prace muszą być 

skoordynowane aby w jednym czasie odbywała się wymiana wodociągu i kanalizacji. 

Wspólnota mieszkaniowa musi się przygotować do dwóch rzeczy na raz: do przyłącza 

kanalizacyjnego i przyłącza wodociągowego. Dokumentacja projektowa na wodę jest 

przygotowana przez spółkę PROMAX a na kanalizację projekt jest przygotowywany. 

- Radny Krzysztof Furman zapytał czy jest coś wiadomo w sprawie apelu o ujawnienie 

dokumentów dotyczących postępowań koncesyjnych prowadzonych na podstawie 

ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. Prawo geologiczne i górnicze. 

Pan Maciej Kaczyński powiedział, że apel został przesłany do Rządu RP. Następnie 

otrzymaliśmy informację, że apel ten został przekazany według właściwości                    

do Departamentu Geologii i Koncesji Geologicznych w Ministerstwie Klimatu                       

i Środowiska. 

Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Łazy za 2021 rok, debata nad raportem oraz 

podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Łaz nastąpi na sesji Rady 

Miejskiej w Łazach. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy 

Łazy za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania Budżetu 

Gminy Łazy za rok 2021. 

 

Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – poinformowała, że 

sprawozdanie roczne z wykonania Budżetu Gminy Łazy za rok 2021 oraz 

sprawozdania finansowe Gminy Łazy za 2021 rok wpłynęły do Rady Miejskiej                  

w Łazach w ustawowym terminie.  

 



Anna Staniaszek zapytała czy Radni wnoszą pytania odnośnie sprawozdań za           

2021 rok.  

Zapytań i uwag Radni nie zgłosili.  

 

Opinia Komisji Budżetowej jest jednogłośnie pozytywna ( 7 głosów za) 

Opinia Komisji Rozwoju i Promocji jest większością głosów pozytywna ( 4 głosy za,       

1 głos wstrzymujący się) 

Opinia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jest 

jednogłośnie pozytywna ( 4 głosy za) 

Opinia Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jest jednogłośnie pozytywna       

(3 głosy za) 

 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łaz absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Łazy za 2021 rok. 

 

Anna Staniaszek - Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach poinformowała, że 

Komisja Rewizyjna w dniu 19.05.2022 r. odbyła swoje posiedzenie, na którym 

nastąpiło rozpatrzenie sprawozdania z wykonania Budżetu Gminy Łazy za rok 2021. 

Komisja    po zapoznaniu się z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie przedłożonego przez Burmistrza Łaz sprawozdania z wykonania budżetu za 

2021r. oraz po zapoznaniu się z informacją o stanie mienia komunalnego sporządziła                   

i wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium  dla Burmistrza Łaz z tytułu 

wykonania Budżetu Gminy Łazy za 2021 rok.    

Radni w punkcie tym nie podjęli dyskusji w powyższej sprawie. Głosowanie odbędzie 

się na sesji Rady Miejskiej w Łazach. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2021-2031. 

 

Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje się 

dokonać zmian:  

1. w wydatkach na programy, projekty lub zadania związane z programami 

realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust 1 pkt 2 i 3, 

polegających na zmniejszeniu łącznych nakładów finansowych, limitu wydatków           

na 2022 oraz limitu zobowiązań o kwotę 16.138,64 zł dla zadania „Kształtowanie 

kompetencji kluczowych i umiejętności uniwersalnych (...)";  

2. w wydatkach na programy, projekty lub zadania pozostałe, polegających                     

na wprowadzeniu nowego zadania „Zapobieganie kryzysowi wodnemu na terenie 

Gminy Łazy poprzez budowę i modernizację sieci wodociągowej” o łącznej wartości 

wkładu własnego 659.569,00 zł. Wartość nakładów stanowi wkład własny                        



do Programu Inwestycji Strategicznych w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład. 

Zadanie przewidziane jest do realizacji na lata 2022 - 2023, z limitem zobowiązań 

659.569,00 zł oraz limitem wydatków na rok 2023 - 659.569,00 zł.   

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Opinia Komisji Budżetowej jest jednogłośnie pozytywna ( 7 głosów za). 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2022 rok. 

 

Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszym projektem uchwały 

proponuje się:  

1. zmiany w planie dochodów budżetowych polegające na:  

a) zwiększeniu planu dochodów budżetowych o kwotę 418.029,00 zł z tytułu:  

- otrzymanych środków na edukację dzieci z Ukrainy w wysokości 36.706,00 zł 

(rozdział 75814),  

- zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej na rok 2022 w wysokości 

381.323,00 zł (rozdział 75801), zgodnie z informacją z Ministerstwa Finansów,  

b) zmniejszeniu planu dochodów budżetowych o kwotę 16.138,64 zł z tytułu:  

- otrzymania aneksu do umowy o dofinansowanie projektu "Kształtowanie kompetencji 

kluczowych i umiejętności uniwersalnych uczniów ze szkół podstawowych Gminy 

Łazy„ zmniejszającego kwotę przyznanego dofinansowania o kwotę 16.138,64 zł,          

w związku ze zmianą liczby nauczycieli objętych szkoleniami.  

2. zmiany w planie wydatków budżetu polegające na:  

a) zwiększeniu planu wydatków budżetowych o 418.029,00 zł z tytułu:  

- zwiększenia planu wydatków bieżących oświaty, w związku ze zwiększeniem 

subwencji ogólnej w wysokości 381.323,00 zł,  

- zwiększenia planu wydatków bieżących na edukację dzieci z Ukrainy (rozdz. 80195) 

w wysokości 36.706,00 zł,  

b) zmniejszeniu planu wydatków budżetowych o 16.138,64 zł z tytułu:  

- zmniejszenia wydatków w ramach projektu "Kształtowanie kompetencji kluczowych    

i umiejętności uniwersalnych uczniów ze szkół podstawowych Gminy Łazy„ w związku 

ze zmniejszeniem przyznanego dofinansowania o kwotę 16.138,64 zł,  

c ) dokonaniu przeniesień w planie wydatków budżetowych z tytułu:  

- zmiany zadań do realizacji ze środków funduszu sołeckiego w Grabowej - przenosi 

się kwotę 18.000,00 zł z działu 600 do działu 010,  

- zmiany dotacji planowanych do udzielenia, w taki sposób, że: zmniejsza                        

się planowane dotacje w działach: 851 (ochrona zdrowia) oraz 921 (kultura) po 

800,00zł oraz zwiększa się planowane dotacje w dziale 801 w wysokości 1.600,00 zł                    

dla obszaru wspierania nauki, edukacji, oświaty i wychowania,  

3. dokonać uaktualnienia załączników:  

- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym                       

i nienależącym do sektora finansów publicznych,  

- zadań realizowanych z wyodrębnionych środków do dyspozycji sołectw w roku 2022,  



- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 

pomocy. 

 

Radna Renata Supernak zapytała na czym ma polegać zwiększenie  w wysokości 

1.600,00 zł dla obszaru wspierania nauki, edukacji, oświaty i wychowania.  

 

Pani Anna Gorgoń Kierownik Wydziału Edukacji , Kultury, Sportu i Zdrowia 

powiedziała, że Stowarzyszenie „SK” z Katowic wystąpiło do Gminy Łazy o realizację 

zadania publicznego pn. FACHMAN. Celem zadania jest zorganizowanie dla dzieci      

w wieku 7 – 14 lat z Gminy Łazy warsztatów technicznych pozwalających                         

na odkrywanie, wyrażanie i dzielenie się pomysłami, ucząc przez doświadczenie. 

Korzystając z zestawów edukacyjnych opartych na klockach LEGO stworzone zostaną 

dla uczestników atrakcyjne warunki do nauki opartej o eksperyment.  

Anna Furman – Skarbnik Gminy powiedziała, że środki na to zadanie pochodzą                

z  planowanych dotacji w działach: 851 (ochrona zdrowia) oraz 921 (kultura) po 

800,00zł. 

Opinia Komisji Budżetowej jest jednogłośnie pozytywna ( 7 głosów za). 

 

Ad.2. 

 

Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach zapoznała Radnych                      
z korespondencją jaka wpłynęła do Rady w okresie międzysesyjnym.  
 
Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 
 
Radna Wiesława Majczak zabrała głos w sprawie: 
- ul. Szeroka w Wysokiej – rozlewisko, dziura na drodze; 
- ul. Sportowa w Wysokiej – wycięcie trawy przy parkingu, przy boisku; 
- ul. Leśna w Wysokiej – dziury w drodze. 
 
Radna Marta Grzesica zabrała głos w sprawie: ul. Chopina w Chruszczobrodzie – 
wycięcie krzewów oraz oczyszczenie pasa drogowego. 
 
W/w sprawy zostały omówione z Panią Małgorzatą Głąb - Kierownik Wydziału 
Inwestycji, Dróg, Zamówień Publicznych. 
 
Radna Danuta Ludwikowska zabrała głos w sprawie: zalegające śmieci na osiedlu  
Stara Cementownia - wspólnota mieszkaniowa.  
  
Pani Joanna  Popczyk - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej              
i Ochrony Środowiska powiedziała, że Gmina wystąpi do zarządcy wspólnoty                   
z pismem  o regularne wywożenie odpadów komunalnych i gabarytów.  
 
Radna Edyta Wójcik zapytała czy bus, który jeździ przez ulicę Brzozową w Łazach jest 
wycofany. 
 



Burmistrz Łaz – Maciej Kaczyński odpowiedział, że  przewoźnik zrezygnował                     
z przewozu osób na trasie Głazówka – Łazy - Kazimierówka – Zawiercie ponieważ 
przejazdy są nieopłacalne, bus jeździ praktycznie pusty. Gmina poszukuje nowego 
przewoźnika.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła Iwona Kurzeja 

                                                                                               Przewodnicząca 

                                                                                        Rady Miejskiej w Łazach 

 

                                                                                          /-/   Anna Staniaszek 

 

 


